
 

Inleiding   
 

Op 20 september 2023 vond de eerste bijeenkomst met de meedenkgroep ‘Natuur en Recreatie in 

Balans’ in Koetshuis Anneville in Ulvenhout. Er waren 21 personen uitgenodigd, waarvan 18 aanwezig. In 

deze terugblik presenteren wij kort de hoofdlijnen van de opgehaalde ideeën en reacties aan de hand 

van drie thema’s: verkeer, paden en honden. 

 

Tijdens de avond is er eerst een korte presentatie gegeven door Alfons Keizer, projectleider van 

Staatsbosbeheer van het project Kwelherstel. Deze presentatie ging over het bos, het project ‘Natuur en 

Recreatie in Balans’, en de rol van de meedenkgroep. Anneke van Mispelaar, projectleider namens 

Bureau Buiten, heeft de conclusies van de drie onderzoeken gepresenteerd. Daarna zijn er verschillende 

vragen beantwoord.   

 

Vervolgens gingen de deelnemers in drie groepen uiteen om een uur lang te brainstormen over de drie 

thema’s. Tot slot volgde per groep een plenaire terugkoppeling over de opgehaalde ideeën en reacties.  

 

Rol van de meedenkgroep  

• Ervaringen over het gebruik van het bos delen.  

• Adviseren over oplossingen voor het Ulvenhoutse Bos.  

• Concept-plannen beoordelen. 

• Signalen, suggesties en vragen uit omgeving opvangen en evt. uitleg kunnen geven over het proces 

van dit project ‘Natuur en recreatie in Balans’.  

 

Let op: Het advies van deze meedenkgroep hoeft niet unaniem te zijn. Verschillende meningen en 

opvattingen mogen naast elkaar bestaan als dat met respect naar elkaar gebeurt. De adviezen van de 

meedenkgroep worden niet automatisch opgevolgd, maar worden meegewogen in de uiteindelijke 

voorstellen voor het Ulvenhoutse Bos. 

 

Hoe kwam de meedenkgroep tot stand? 

Voor de bijeenkomst meedenkgroep hebben we eerder in de enquête gelegenheid geboden voor 

aanmelding. Hier hebben 50 personen gebruik van gemaakt.  Op basis van de motivatie hebben we 21 

personen die willen meedenken geselecteerd. Tijdens de eerste sessie waren 18 personen aanwezig.  

 

Opgehaalde ideeën en reacties vanuit meedenkgroep 
 

Thema Verkeer en natuur 

• Op de Huisdreef wordt snelheid vooral als probleem ervaren. Ook de versnipperende werking is een 

belangrijk punt. Zorg dat de snelheid omlaag gaat.  

• De Torendreef is belangrijk voor scholieren, ook uit Chaam.  

Betreft: Terugblik eerste meedenkgroep ‘Natuur en Recreatie in Balans’  

Ulvenhoutse Bos 

Datum: 20 september 2023 18:00-21:30 uur 

Opgesteld door: Romy Beudeker-Beemsterboer en Anneke van Mispelaar  

 

Meer informatie over het project is te vinden op 

www.staatsbosbeheer.nl/ulvenhoutsebosinbalans  

  

http://www.staatsbosbeheer.nl/ulvenhoutsebosinbalans
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• Wellicht is het een idee om de recreatieve fietser over Huisdreef te laten fietsen en deze weg in de 

knooppuntenroute op te laten nemen (bredere paden).  

• Er zijn een aantal plekken in en rondom het Ulvenhoutse Bos die veiliger zouden moeten worden: 

knooppunt Fazant, oversteek parkeerplaats Huisdreef, oversteek bij Jeugdland.  

 

Thema Paden en natuur 

• De meedenkgroep begrijpt dat de padendichtheid omlaag moet, zeker na uitleg over de bijzondere 

waarden en bedreigingen van het Ulvenhoutse Bos.  

• Slingerpaadjes zijn het allerleukste, ze zijn onderdeel van de natuurbeleving. Deze ziet de 

meedenkgroep graag behouden. 

• De padenstructuur sluit niet goed op elkaar aan rond de Huisdreef. Houd hier ook rekening mee als 

er paden afgesloten worden. 

• Voor het voorkomen van spontane en illegale paden is het van belang te communiceren over waar je 

wel/niet mag recreëren (bewustwording). Alleen een boom over het pad helpt niet. Niet elke 

bezoeker van het bos is zich bewust van het probleem van deze ‘olifantenpaadjes’. Een suggestie is 

het maken van een takkenril als natuurlijke barrière om mensen en honden tegen te houden (is 

tegelijk schuilplek voor dieren). 

• Om in bepaalde gebieden de natuur (planten) meer kans te geven, kunnen in de natte delen 

vlonderpaden aangelegd worden (ook een mooie natuurbeleving). Voor honden is het lastig over de 

vlonderpaden te lopen, dus dit zou voor deze doelgroep geen alternatief (kunnen) zijn.  

• Probeer verkeersstromen uit elkaar te halen, zodat de kans op aanvaringen tussen honden en fietsen 

zo klein mogelijk is.  

• Gescheiden paden voor de diverse recreantengroepen, waaronder wandelaars, fietsers en ruiters 

(niet meer net als nu wandelen en fietsen op dezelfde paden). Zorg voor duidelijke bewegwijzering 

voor ruiters en fietsers. Hierdoor zal er minder irritatie ontstaan tussen recreanten onderling.  

• Er is een rolstoel/familiepad, maar die functioneert niet meer goed, bewegwijzering en verharding 

kunnen beter.  

• Benut de kansen om de natuur uit te breiden: maak kleine ommetjes vanuit de wijk mogelijk, die 

aantakken op grotere rondes.  

• Probeer bezoekers van buitenaf te stimuleren om naar andere gebieden te gaan. 

• Afspraken maken met maneges/stallen om na het ontwormen van paarden een week het bos niet in 

te gaan. Dit om te voorkomen dat het midden in de natuur terecht komt. Op stal gebeurt het 

ontwormen altijd tegelijk, dus je kunt dan collectief die afspraak maken.  

 

Thema Honden en natuur 

• Er is overeenstemming dat het thema rondom honden het lastigste onderwerp is. Er is wel begrip 

voor elkaars standpunten. 

• Een deel van de mensen heeft het gevoel dat honden (al dan niet terecht) als vervuilers worden 

weggezet. Enkele mensen geven aan dat in het verleden mensen met honden juist zijn gestimuleerd 

om naar bos te komen, terwijl  zij nu vermoeden dat ze bewust geweerd gaan worden. Ook vragen 

iemand zich af hoe het zit met de problematiek van katten.  

• Voor sommigen is het hondenlosloopgebied een reden geweest om daar te gaan wonen. 

• Niet iedereen is zich bewust van het negatieve effect van hondenuitwerpselen. Bewustwording kan 

helpen.  

• Deelnemers zijn (deels) bereid de hondenpoep op te ruimen. Wel zijn afvalbakken nodig. Het is een 

idee om de afvalbakken te laten adopteren door omwonenden. Hier wordt enthousiast op 

gereageerd.  
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• Volgens enkele deelnemers ontbreekt in de rapporten een inschatting van het effect van 

bijvoorbeeld een aanlijnplicht of het verplicht opruimen van hondenpoep. 

• Enkele deelnemers geven aan dat honden goed onder appel gehouden moeten worden als ze los 

lopen. Zij vinden het vervelend als honden tegen hen op springen.  

 
Ideeën voor drie opties rondom zoneren: 1)honden los 2)aangelijnde honden 3)geen honden 

• Er is begrip voor zonering, en het mogelijk verkleinen van het losloopgebied, maar naar Wolfslaar 

wandelen is te ver, sommige deelnemers willen in het Ulvenhoutse Bos (aangrenzend) ook nog stukje 

hondenlosloopgebied behouden.  

• Zorg voor een duidelijke grens (bijv. Huisdreef), zoals in het Mastbos.  

• Zorg eventueel voor  een losloopcorridor naar delen achterin het bos waar het wel mag. 

• Zonering zou ook samen moeten hangen met welk fietspad er blijft bestaan en wat de kwetsbare 

delen van het bos zijn. 

• ‘Vrienden van het Ulvenhoutse Bos’ kunnen zorgen voor het opruimen afval/prullenbakken/sociale 

controle, zij hebben een ambassadeurs functie.  

• Spreek elkaar aan op de gezamenlijke verantwoordelijkheid.  

 
Overige ideeën en reacties:  

• Denk ook aan speelruimte voor kinderen in het bos, en het educatieve aspect.  

• Ulvenhout is een dorp met veel gemeenschapszin. Dat is een kapitaal om in te zetten in het bos. 

 

     
Brainstorm tijdens workshop meedenkgroep                            Terugkoppeling ideeën van één van de groepen van de workshop 

 
Vervolg 
 

De inbreng van de meedenkgroep wordt, samen met de aanbevelingen uit de onderzoeken, verwerkt in 

een eerste voorstel. Op 11 oktober a.s. is de tweede meedenksessie ingepland waarin het eerste 

voorstel wordt besproken. 

 

 

 


